
GEMEENTE GOIRLE 
Griffie 
 

 

 
 
 

 
Verslag commissie Ruimte d.d. 10 oktober 2017    
  

 1 

Opgemaakt door Ingrid van Breda, commissiegriffier. 
Aanwezig 
 

Marije de Groot- Haen (voorzitter), Ad van Beurden (VVD), Paul 
Schellekens (VVD), Erik Schellekens (Lijst Riel-Goirle), Cees Pelkmans 
(LRG), Mark van Oosterwijk (Pro Actief Goirle), Lucien van de Sanden 
(PvdA), Pernell Criens (PvdA), Antoon van Baal (PvdA), Jochem de 
Jong (CDA), Corne de Rooij (CDA), Arno de Laat (SP), Tim Appels 
(Groep A).  
Ambtelijke bijstand bij agendapunt 2. 
Wethouders: Guus van der Put, Harry van de Ven en Theo van der 
Heijden. 
Burgemeester Mark van Stappershoef. 

Afwezig (met kennisgeving) Deborah Eikelenboom (SP), Toon Bogers (Pro Actief Goirle). 
 
Deze vergadering kunt u terugluisteren op: https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-
Ruimte/2017/10-oktober/20.30 
 
1. Opening en vaststelling agenda 
De agenda wordt gewijzigd vastgesteld. Agendapunt 3a wordt behandeld na agendapunt 2 en voor 
agendapunt 3.  
 
2.  Bespreking burgerinitiatief Kleine kavels 
De heer en mevrouw Verheugen hebben een burgerinitiatief ingediend dat is gericht aan de 
gemeenteraad. In de commissievergadering van 17 mei heeft de wethouder toegezegd dat het 
college de mogelijkheden van dit initiatief zal onderzoeken. Er is een gesprek geweest met de 
initiatiefnemers en het college heeft een raadsinformatie uitgebracht. Het burgerinitiatief is een 
instrument in onze lokale democratie, vandaar dat wij hierover vanavond weer spreken. Het concept 
is nog niet helemaal uitontwikkeld. Mevrouw Verheugen is aanwezig. Zij komt luisteren en zal 
eventuele vragen beantwoorden, zij heeft niet de behoefte om te reageren.  
 
 Standpunten fracties: 
Lijst Riel-Goirle Staat zeer positief tegenover dit burgerinitiatief. Uit de reactie van het college 

blijkt dat hieraan wordt meegewerkt. LRG ondersteunt dat van harte en hoopt dat 
we snel de eerste bewoners kunnen verwelkomen die op een kleine kavel wonen.  

PvdA Ondersteunt het initiatief. Vraagt naar moderne technieken om woningen te 
realiseren waarbij aandacht is voor duurzaamheid en milieu.  

SP Geeft aan dat het merendeel van de ontwikkellocaties eigendom is van 
particulieren. Hierbij geeft de gemeente als kader mee dat moet worden gebouwd 
naar behoefte. SP vraagt of de gemeente dit burgerinitiatief onder de aandacht 
brengt van particuliere bezitters van kleine kavels zodat kleinere woningen 
gebouwd kunnen worden.  

 
Afspraken en toezeggingen. Wethouder Guus van der Put geeft aan dat het college dit onderwerp 
met de projectontwikkelaars bespreekt. Het zijn de projectontwikkelaars die de grond verkopen en 
dit soort ontwikkelingen mogelijk maken.   
Advies van de commissie: de commissie heeft een positieve grondhouding ten aanzien van het 
burgerinitiatief en de mogelijkheden die het college heeft verwoord in de raadsinformatie.   

https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-Ruimte/2017/10-oktober/
https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-Ruimte/2017/10-oktober/
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3. Duurzaamheid: gesprek over windenergie en zonnepanelen 
Voor het gesprek over windenergie en zonnepanelen zijn alle raadsleden uitgenodigd. Na een korte 
introductie door wethouder Harry van de Ven volgt de presentatie door Madelon van de Ven over 
nut en noodzaak van energieopwekking, met aandacht voor de keuzes waar we voor staan. De 
presentatie wordt als bijlage toegevoegd aan het verslag. Er is ruimte voor vragen aan een panel van 
deskundigen bestaande uit Olaf Rutten (energie coöperatie duurzaam Riel/Goirle), Joris van Boxtel 
(Moed) en Wilco Wolfs (Antea).  
 
Overzicht van gestelde vragen en gemaakte opmerkingen: 

• Waarom is er alleen aandacht voor zon en wind en niet voor energieopslag, biomassa, 
waterkracht en gas.  

• Zet in op energiebesparing, zoals het isoleren van oude woningen.  
• Neem een voorbeeld aan andere gemeenten, zoals Oss en de Drechtsteden. Op verzoek van 

Johan Swaans wordt een artikel over regionale energiestrategieën toegevoegd aan dit 
verslag.  

• Denk ook aan regionale en globale kansen en mogelijkheden en niet alleen aan lokale 
oplossingen die onze openbare ruimte belasten.   

 
Over 8 stellingen wordt een digitale stemming gehouden. Ook de mensen op de publieke tribune 
waaronder de initiatiefnemers van windmolens Vijfhuizenbaan, windmolens Beekse dijk en 
zonneweide Adcovensedijk mogen meestemmen. De uitslag van de stemming dient als input voor 
het gesprek tussen de raads- en commissieleden. 
 
Wethouder Harry van de Ven rond af met een samenvatting: het gevoerde gesprek was positief en 
het is een aanwijzing om door te gaan met het realiseren van de ambities. De meerderheden hier aan 
tafel willen windenergie en zonnepanelen mogelijk maken. De wethouder zal met concrete 
initiatieven terugkomen naar de raad. Hij vond het een positieve ervaring om op deze manier met 
elkaar van gedachten wisselen. Hij bedankt het panel, de initiatiefnemers en de beleidsambtenaar.  
 
De voorzitter concludeert: dat er een positieve grondhouding is ten aanzien van zon- en windenergie 
en dat het college met de initiatieven aan de slag kan. Verder prijst de voorzitter dit leuke initiatief 
en ze bedankt het panel en de mensen op de publieke tribune.   
 
3a.  Bespreking herontwikkeling Maria Boodschap 
Door raadslid Mark van Oosterwijk is in samenspraak met de agendacommissie het volgende punt 
aan de agenda toegevoegd: "bespreking herontwikkeling Maria Boodschap".  
Bij dit agendapunt is spreekrecht aangevraagd.  
De heer  Vrenken zal namens parochie De goede herder gebruik maken van het spreekrecht. Hij doet 
dit samen met de heer de Brouwer van bureau Bedaux de Brouwer Architecten.  
Vervolgens zal de heer Gommer namens omwonenden gebruik maken van het spreekrecht.  
 
Standpunten fracties: 
Lijst Riel-Goirle Vraagt op de koop van de kerk gekoppeld is aan het realiseren van de twee 

woningen of dat dit twee aparte deals zijn. Zijn er ontbindende voorwaarden?  
LRG betreurt het dat de bewoners niet zijn meegenomen in de ontwikkeling van 
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hun buurt.   
Groep A Vraagt of de woningen noodzakelijk zijn voor de herontwikkeling van de kerk. 

Vraagt aan de architect of ook hij de beperkte ruimte ervaart zoals dat is gesteld 
door de omwonenden.  

VVD Vraagt of de parochiewoning onderdeel uitmaakt van de deal. Waarom is of wordt 
die niet mee verkocht? Wil antwoord op de vraag wat er gebeurt als de twee 
woningen niet gebouwd gaan worden. 

PvdA Stelt dat de financiën de kernvraag zijn bij deze discussie. De notitie van Pro Actief 
Goirle verwijst naar een voorwaarde die het college vooraf gesteld heeft, namelijk 
dat de woningen uitsluitend mogen worden ontwikkeld om het project in de kerk 
financieel haalbaar te maken. Kan worden aangetoond of wel of niet aan deze 
voorwaarde is voldaan?   

SP Geeft aan het monumentale karakter van de kerk te willen behouden inclusief de 
groene omgeving. Dat betekent een herontwikkeling van de kerk zonder de twee  
extra woningen of geen herontwikkeling van de kerk. Om het monument in stand 
te houden heeft de SP destijds een PvdA motie hiertoe gesteund.  

Pro Actief 
Goirle 

Vragen aan de heer Vrenken: was het een nadrukkelijke voorwaarde van het 
bisdom dat de woningen betrokken zouden worden; Is de financiële haalbaarheid 
alleen gegarandeerd als de grondgebonden woningen worden gerealiseerd;  
Waaruit bestaat dan die financiële haalbaarheid? 
Vraag aan het college: er is sprake van twee verschillende lezingen, die van het 
bisdom en van de omwonenden. Die tweespalt was het college al bekend. Wat 
heeft het college daar aan gedaan. 

CDA Als de twee woningen niet gebouwd gaan worden, is dan het hele plan van de 
kaart en gaat Hermon de kerk dan niet ontwikkelen?  

 
Spreekrecht door de heer Vrenken en de Brouwer:  
Het spreekrecht en de presentatie worden als bijlagen aan het verslag toegevoegd.  
De heer Vrenken geeft aan: de twee kavels zijn van de parochie. Zonder de bouw van de twee 
woningen is er geen toestemming van het bisdom. De heer Vrenken wil niet denken aan de 'Wat als' 
vraag, maar dat tegen die tijd beoordelen. De verkoop van de pastorie is niet aan de orde. 
Spreekrecht door de heer Gommer: er is geen koppeling tussen de verkoop van de kerk en de 
ontwikkeling van de twee woningen. Er zijn zorgen over het groene karakter van de buurt en de 
inpasbaarheid van parkeervoorzieningen.  
Wethouder Guus van der Put: geeft aan dat het college nog geen standpunt heeft want er is nog 
geen voorontwerp bestemmingsplan. Het college heeft de principebereidheid uitgesproken om mee 
te werken aan deze herontwikkeling juist voor het behoud van het monument. De 
ontwikkelingswinst op de woningen is van invloed geweest op de prijs van de kerk en is noodzakelijk 
om de herontwikkeling van de kerk financieel haalbaar te maken.  
De voorzitter concludeert dat de gevoelens en de zorgen zijn geuit. Zij vraagt aan het college om deze 
discussie in het achterhoofd te houden wanneer de stukken voorbij komen.  
 
4.  Verslag van de commissie Ruimte van 12 september 2017 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. De toezeggingenlijst wordt doorgenomen.  
Toezeggingen 1 en 2 kunnen van de lijst, toezegging 3 blijft staan.  
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5. Inlichtingen van het college van burgemeester en wethouders 
Wethouder Guus van der Put geeft aan dat de Omgevingsdienst afkoerst op een positief resultaat. 
Ook heeft de Omgevingsdienst een nieuwe financieringssystematiek in ontwikkeling. Voor Goirle 
blijven de financiën op hetzelfde peil. 
Wethouder Harry van de Ven brengt de uitnodiging voor de rondleiding bij de PMD sorteerinstallatie 
onder de aandacht en roept op om mee te gaan op excursie.  
Wethouder Harry van de Ven geeft aan dat in de raadsvergadering van december een nieuw voorstel 
over het centrumcirculatieplan aan de orde komt.  
 
6. Vragen aan het college van burgemeester en wethouders   
Lijst Riel-Goirle vraagt hoe het staat met de ontwikkelingen aan de westzijde van Riel waar een 
landgoed Leijvenne ontwikkeld zou worden.  
Wethouder Guus van der Put geeft aan dat het college hierover vanochtend heeft besloten. Er kan 
een ontwerp bestemmingsplan worden voorbereid, hierover komt een raadsinformatie.  
Lijst Riel-Goirle geeft aan dat in 2016 afspraken zijn gemaakt met Leijstromen over het verduurzamen 
van huurwoningen en vraagt hoe het met de vorderingen staat.  
Wethouder Guus van der Put geeft antwoord bij het verslag. 
CDA vraagt aandacht voor slechte staat van onverharde wegen, zeker nu er veel omleidingen zijn. 
Wethouder Harry van de Ven geeft aan dat er aan gewerkt wordt, er staat een hoger bedrag in de 
begroting. Bovendien gaat de wethouder er op korte termijn kijken.  
 
7. Stukken ter kennisname   
Er zijn geen opmerkingen.  
 
8. Rondvraag 
Er zijn geen vragen 
 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 23:30 uur.  
 
Aldus vastgesteld door de commissie Ruimte van de gemeente Goirle in haar vergadering van  
22 november 2017. 
 
De voorzitter,     de griffier, 
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Toezeggingen commissie Ruimte  
Nr Datum Wat Wie Uiterste  afdoenings-

datum 
Wijze afdoening 

1 10-10-2017 Lijst Riel-Goirle geeft aan dat in 2016 afspraken 
zijn gemaakt met Leijstromen over het 
verduurzamen van huurwoningen en vraagt hoe 
het met de vorderingen staat.  

Wethouder 
Guus van der 
Put 

bij het verslag   

2 23-3-2016 Stand van zaken uitvoering SP motie bij 
raadsvoorstel visie Zuidrand om te onderzoeken 
of het mogelijk is subsidie te verkrijgen met als 
doel bouwdelen in de Zuidrand te behouden. 

Wethouder 
Guus van der 
Put 

 Het onderzoek is nog in volle gang. Naar verwachting 
zullen de uitkomsten voor de zomervakantie 2016 
bekend zijn.  
5-8: In het kader van dit onderzoek is onder meer 
contact gezocht met de Erfgoedfabriek van de 
Provincie. Deze hebben de casus Zuidrand Goirle intern 
besproken. Er zal door de Erfgoedfabriek een “quick 
scan” worden uitgevoerd. De verwachting is dat deze 
quickscan na de zomer klaar is.  
Stand van zaken na de zomer: 
De “quick scan” wordt op dit moment door de 
Erfgoedfabriek uitgevoerd. Deze wordt integraal 
ingestoken: cultuurhistorisch belang en economische 
haalbaarheid zijn daarbij belangrijk maar ook andere 
aspecten zoals ruimte, duurzaamheid / energie, milieu 
en draagvlak worden meegenomen. Op basis daarvan 
wordt een advies uitgebracht aan de ambtelijk 
opdrachtgevers van de Erfgoedfabriek (vastgoedbedrijf 
+ afdeling cultuur). Deze opdrachtgevers nemen dan 
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samen besluit of wel of niet een volgende stap wordt 
gezet cq het project wordt opgepakt. Dit proces zal 
naar verwachting komend half jaar worden afgerond. 
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